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ПОСТОЯННА КОМИСИЯ ПО ОБРАЗОВАНИЕ, КУЛТУРА, НАУКА И 
КУЛТУРНО МНОГООБРАЗИЕ

ПРОТОКОЛ №48

от заседание на ПК по Образование, култура, наука и културно многообразие 
проведено на 08.06.2021г. от 10:00 часа

Днес, 08.06.2021г. се проведе заседание на Постоянната комисия по Образование, 
култура, наука и културно многообразие.

Заседанието беше открито от г-жа Малина Едрева - председател на ПК ОКНКМ.
При направената проверка на кворума беше установено, че присъстват 11 общински 
съветници поради което заседанието може да бъде проведено. Списъкът на 
присъстващите членове на комисията е приложен към протокола - Приложение № 1.

Г-жа Малина Едрева докладва проекта за дневен ред на заседанието.

Общо гласували: 
в т.ч.:

11

За 11

Против няма

Въздържали се няма

Комисията подкрепи проекта за дневен ред е 11 гласа “за”.

По т. 1 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА18-ПП00-4/63/28.05.2021г. относно: Кандидатстване с проектно 
предложение „Дигитално достъпни обекти на територията на Столична община - гарант 
за съхраняване на културната идентичност и опазване на културното наследство за 
бъдещите поколения“ по Процедура ВОС1ЯЛТЖЕ-1.002 - Първа покана за набиране на 
проектни предложения по Резултат 1 „Подобрено управление на културното 
наследство“, Подрезултат 1.2 „Дигитално достъпни обекти на културното наследство“ 
по Програма „Културно предприемачество, наследство и сътрудничество“, финансирана 
от Финансовия механизъм на Европейското икономическо пространство (ФМ на ЕИП) 
2014-2021 г. с вносители; Мирослав Боршош - заместник-кмет на Столична община и 
Ирина Савина- заместник-кмет на Столична община

Г-н Боршош, моли г-н Петраков да представя основната идея, култ, оператори да 
придобият необходима техническа база, оборудване, адаптиране на пространства 
подход част от цялостната визия на работата ни с културните оператори



Г-н Петраков представи доклада за култ, институции знакови за публиката и 
общинските структури, съвместно с РИМ - София, СГХГ, СБ и нейните клонове, 
дигитализация на КН - закупуване на сървъри. Период на изпълнение 24 месеца.
Изчаква се Норвежки партньор, за да подкрепи проекта. Срок за подаване на проектно 
предложение 16 юни

Г-н М. Паргов зададе въпрос след дигитализация, предвидено ли обектите да станат 
публично достъпни? Каква платформа ще се ползва за дигитализацията?

Г-н Петраков отговори, че проектът предвижда изграждане на такава платформа, където 
всички елементи паметници на културата ще бъдат достъпни. В рамките на изпълнението 
е предвидено да се намери решение за типа платформа. Този проект надгражда предишен 
проект приключил 2017г. Платформата ще бъде надградена или заменена с нова

Г-н Боршош добави, че самата концепция цели ефективно достигане до аудитория при 
реализиране на дигитална изложба

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение:

Общо гласували: 
в т.ч.: 11

За 11

Против няма

Въздържали се няма

По т. 2 от дневния ред:
Доклад вх.№ СОА16-ПП00-13/707/31.05.2021г. относно: Даване на съгласие за поемане 
на дългосрочен общински дълг чрез подписване на договори за заем за финансиране 
изпълнението на проект „Развитие на културната инфраструктура в Столична община 
чрез инвестиции в обновяване на Театър „София“, район „Оборище“ и проект „Развитие 
на културната инфраструктура в Столична община чрез инвестиции в обновяване на 
ОКИ „Средец“, район „Оборище“ по Процедура ВС16КЕОР001-1.001-039 „Изпълнение 
на Интегрирани планове за градско възстановяване и развитие 2014-2020” по Оперативна 
програма „Региони в растеж“ 2014-2020 (ОПРР) с вносители; Мирослав Боршош - 
заместник-кмет на Столична община и Ирина Савина- заместник-кмет на Столична 
община.

Г-н Боршош представи доклада и заяви, че всичко което е спъвало този проект е 
изчистено. Може да се пристъпи към приемане на доклада. Липсата на добре подготвена, 
модерна инфраструктура е голям проблем.

Г-жа М. Едрева запита каква ще е организацията на ремонтните дейности, за да не се 
прекъсва дейността на ОКИ-та предмет на доклада и специално за ОКИ Средец. В 



комисията е имало дискусии и дълъг процес на обществени обсъждания, включване на 
заинтересовани страни, запазване на традиционни дейности (ученически и театрални 
школи), включване на независимата театрална сцена.

Г-н Петраков обясни, че обектите от култ, инфраструктура в рамките на ОП Региони в 
растеж - задължително условие ползване на финансов заем. В рамките на кандидатстване 
се уточниха двата заема, за които СО трябва да кандидатства с погасяване в рамките на 
96 месеца и лихвен процент - променлив, посочена формула на изчисление
Много важно условие - в разговорите със фонда - заемите да бъдат погасени предсрочно 
след края на 2023г. СО може да погаси предсрочно

Г-н Калановски попита има ли изменение в общата стойност на проекта около Театър 
София? Наясно ли сме кога ще се пускат поръчки? Кои ще изпълнява тези проекти?
Ще бъдат ли разделени проектите и изпълнението в две отделни процедури?

Г-н Боршош заяви, че след днешното решение, сме готови да пристъпим в изпълнение. 
Характерен и специфичен е архитектурния покрив - от там ще започнем.

Г-н Петраков съобщи финансовите параметри: 9 770199, 34 лв за Театър София и 
19967,60 лв - за ОКИ Средец

Г-н Боршош се обърна към г-н Калановски предвид факта, че и двамата са свързани със 
сценичните изкуства. Изрази надежда, че ще се упражни контрол върху качеството на 
изпълнение на проекта, върху строителство и срокове. Спирането на работата на един 
театър е труден момент, имат пълната ни подкрепа за да преместят спектаклите си, за да 
продължи да функционира започнали са преговори къде ще се съхраняват декорите и т.н.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение:

Общо гласували: 
в т.ч.: 11

За 11

Против няма

Въздържали се няма

Г-н Боршош определи като стратегическо това решение на комисията и пое ангажимент 
на три месеца да се докладва за напредъка.

Г-жа М. Едрева предложи при избор на изпълнители за строително монтажни работи 
включени и общински съветници, както при Топлоцентрала.
бяха включени и общински съветници в комисията по избор

Г-н В. Калановски заяви, че е подкрепил доклада за заема, но много от нещата вътре са 
сериозно завишени.



Г-н Боршош ще очаква от всички колеги конкретни неща, които ги притесняват. 
Всичките притеснения трябва да се изчистят.

По т. 3 от дневния ред:
Доклад вх.№ СОА21-ВК66-5015/31,05.2021г. относно: Присъждане на ежегодни награди 
на Столична община в областта на предучилищното и училищното образование.с 
вносител Мирослав Боршош - заместник-кмет на Столична община

Г-жа М. Минчева обяви, че за 14 година се представят ежегодни награди. Председател 
на комисията е доц. Чобанов и членове г-жа Едрева, г-н Стаматов, г-жа Кръстева, г-н 
Вучев и г-жа Стефанова. Предложенията са за ДГ 7 с директор Семизорова и 18 СУ 
Уилям Глад стон.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:

1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение:

Общо гласували: 
в т.ч.: 11

За 11

Против няма

Въздържали се няма

По т. 4 от дневния ред:
Доклад вх.№ СОА21-ВК66-5018/31.05.2021г. относно: Финансиране на транспортна 
услуга за превоз на деца от подготвителни групи и ученици от I до VII клас с вносител 
Мирослав Боршош - заместник-кмет на Столична община

Г-жа М. Минчева представи транспортната услуга за превоз на деца от Факултета, 
обучават се в 3 училища в р-н Възраждане и Овча Купел.Броят на обхванатите деца е 
359, за 1вия учебен срок отпаднали 2-вама ученици. Средният успех - 3,70 - 4.05. Сумата 
платена през 2020г. е 84 000 лв. с решение на СОС от миналата година. С това се постига 
намаляване до минимум отпадналите от системата.

Г-н К. Паргов се изказа, че това е стандартен доклад за транспортна услуга за деца от ромски 
произход живеещи в гета и зададе въпрос дали тази транспортна услуга е част от усилията ни да 
ангажираме повече деца от рискови групи в учебно образователния процес, дали политиката е 
правилна - целта е да се интегрират тези деца. С тази транспортна услуга не се допринася за 
пълната интеграция на тези деца - получава се вид сегрегация. Ако на едно и също място съберем 
90 % ромски ученици би трябвало: балансирано разпределение на този етнос в повече на брой 
училища, където не са мнозинство, а малцинство. Обща задача е да се помисли в бъдеще дали не 
може да се разпределят ромите в повече училища и по този начин някои училища да не се 
превръщат в напълно ромски



Г-жа М. Едрева отговори, че родителите на другите деца отказват записването на децата в тези 
училища, и на този етап ние сме пред решение да продължим подкрепа на тези семейства и тези 
деца, наистина има смисъл да поговорим и търсим решения - извън комисия - да насърчаваме 
интеграция, за да може тези деца да се чувстват добре приети и от свои връстници.

Г-н Боршош отбеляза, че казаното от Паргов е правилно. Въпросът с транспорта е важен - дали 
този транспорт закарва тези деца до тези училища или други - това е начало на интеграция.

Д-р Койчев споделя подхода на г-н Боршош и г-жа Едрева. В казаното от К. Прагов има доза 
истина, но проблемът е комплексен и извън възможностите на комисията. По-добре е да свършим 
нещо отколкото да не правим нищо - това е правилна стъпка за започване на интеграционния 
процес

Г-н К. Паргов се обърна към д-р Койчев, че подкрепя доклада всяка година, по-скоро насочва 
към друго, малката стъпка се прави години наред, хубаво е да се анализира и да се отправим 
към следваща стъпка. Аргументът на г-жа Едрева - също за съжаление много верен - не 
срещаме разбиране от родителите в училища, където да се записват деца от ромски произход

Г-н Б. Бориславов даде право на г-н Паргов и 100 % споделя казаното от него. Максимално 
разпръскване с минимална концентрация.

Г-жа М. Едрева се съгласи, че е време да се мисли за надграждане, извънкласни форми и една 
пояснителна бележка към Калановски : предучилищното образование започва от 5 г. възраст.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение:

Общо гласували: 
в т.ч.; 11

За 11

Против няма

Въздържали се няма

По т. 5 от дневния ред:
Доклад вх.№ СОА21-ВК66-5020/31.05.2021г. относно: Програма на мерките за закрила 
на деца с изявени дарби от общинските училища на територията на Столична община 
през 2021 г. с вносител Мирослав Боршош - заместник-кмет на Столична община

Г-жа М. Минчева представи доклада и програмата.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение:

Общо гласували:
в т.ч.:

11

За 11

Против няма



Въздържали се няма

По т. 6 от дневния ред:
Доклад вх.№ СОА21-ВК66-5167/03.06.2021 относно: Приемане на годишен отчетен 
доклад за дейността на Асоциация за развитие на София за 2020 г., финансов отчет за 
дейността на организациите с нестопанска цел през 2020 г. на Асоциация за развитие на 
София, основни насоки и програма за дейността на Асоциацията за 2021 г., бюджет за 
2021 г. и промени в управителните органи на АРС с вносители: Елен Герджиков - 
председател на СОС, Милка Христова - зам.-председател на СОС, Ботьо Ботев, Иван 
Пешев и Иво Божков - общ. съветници

г-жа Св. Ломева подробно представи доклада, като поясни, че миналата година е била 
предизвикателна, но още в началото една програма (кризата като възможност), е 
използвана ситуацията, за да се направи всичко което не е извършено миналите години 
чрез дигитална трансформация. Всеки един месец е извършена бърза трансформация - 
всички планирани събития по проекти и по решения на СОС. Работа в/у надграждане и 
развитие на общности, иновации и знание. От 2019г. работа чрез дигитални платформи 
и устройства в помощ на живота на възрастни хора - фокус тема на ЕС; медийна 
грамотност (дигитални обучения), активно гражданство. Кризата като
възможност добри практики и решения спрямо криза К-19 след цялостно преминаване в 
дигитална среда, в последствие преминаване към хибридни събития
Зелена София - тестване инициативи в градска среда

Г-жа М. Едрева обясни, че на УС, представители на всички политически групи са 
обсъдили доклада. Установени са огромната важност и смислената работа свършена от 
АРС и нейните екипи (Зелена София и програма Европа). В допълнение: кризата като 
възможност е поставена и конституирана менторска програма (подкрепа на екипите по 
време на развитие на проектите). Нужна е повече популяризация на работата на АРС.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение:
Общо гласували: 
в т.ч.: 11

За 11

Против няма

Въздържали се няма

По т. 7 О1 дневния ред:
Доклад вх. № СОА21-ВК08-4436/2/31.05.2021г. относно: Отдаване под наем за срок от 5 
/ пет / години на свободни части от недвижим имот - публична общинска собственост с 
АОС № 8732/2014 г„ част с общо застроена площ 427,46 кв. м. от трети етаж на сграда, 
представляващ учебен корпус „Б“ на 27 СУ „Акад. Георги Караславов“, находящ се на 
територията на поземлен имот с идентификатор 68134.4360.408, гр. София, район 
„Люлин“, жк.“Люлин-6 м. р.“, ул. “Никола Попов“ №4, чрез провеждане на процедура



Въздържали се няма

По дои. т. 2 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА21-ВК66-5149/03.06.2021 относно: Поставяне на паметна плоча на 
генерал Ангел Панев върху южната фасада на дома, в който е живял на ул. "Оборище" 
№35 с вносители Борислав Бориславов, Димитър Вучев, Антон Койчев и Симеон Колев 
- общински съветници

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:

1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение:
Общо гласували: 
в т.ч.: 11

За 11

Против няма

Въздържали се няма

По т. Разни
1. Разгледано писмо № СОА19-ВК08-4132/7/27.05.2021 за Изпълнение на Решение № 367 
по Протокол № 7, т.26 от 16.06.2019 г. на СОС и съгласувана представената 
документация.

2. Г-н М. Паргов Прием за 1. клас 460 деца неприети. Системата е пълна с грешки. 
Недопустимо е липсата на информация. Критериите и стъпките променени. Хаос и стрес 
за родителите.
Г-н Д. Стаматов отговори, че класирането направено публично при пълна прозрачност. 
Повече от 3 хил. родители са посочили само 1 желание. Винаги трябва да се посочат 
много желания. Няма драматичен казус в системата. Има още 2 класирания и други през 
септември. Системата премахва възможността дори за елементарна корупция.
Г-н М. Паргов смята, че не е разбран и диалогът е излишен.
Г-жа М. Едрева сподели, че никоя система не е съвършена и би трябвало да се 
въздържаме от оценки. Г\ /1 /7 /?
Поради изчерпване на дневния ред заседанието бе закрито.
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